
Referat Fællesbestyrelsesmøde 

Brahesminde Skoler og Børnehuse – Afholdes på afdeling Horne - onsdag d. 14.08.2024 kl. 17.00 – 19.00 

 

Deltagere: Babette, Cecilie, Dorte, Emil, Kamilla, Laura, Louise, Malene, Marlene, Simone og Vibeke samt elever fra 

elevrådet (ikke valgt endnu) 

Afbud: Dorte og Louise 

Referent: Tine 

Pkt Ansvar Indhold Hvorfor – begrundelse Art Tid Referat - beslutning 

1. Alle Godkendelse af 

referat 

fra sidste møde  

og velkommen 

til et nyt skoleår 

og en ny 

bestyrelse 

Referat fra mødet d. 19.juni 

2024.  

 

 

 

Kort præsentationsrunde. 

Tavshedspligt. 

B/

O 

17.00 -

17.05 

 

Godkendt 

 

 

 

 

Gennemgået. 

 

2. Elever Elevråd Punktet udgår på dette 

møde, da elevrådet ikke er 

valgt endnu.  

O/

D 

17.05 – 

17.05 

  

3. Lege-

plads-

udvalget 

Kan vi gøre 

noget for at 

forbedre vores 

legepladser, 

uden at det 

koster for 

meget? 

Gode idéer 

modtages. 

Opdatering på de projekter, 

som er i gang.  

Vi påtænker at have punktet 

”Legeplads” på hver gang 

således, at eleverne også 

kan deltage i dette punkt.  

 

O/

D 

17.05 – 

17.15 

Vi venter med drøftelsen af dette punkt til næste gang. 

Forslag fra en forældre: Skal vi evt. have en kasse op, hvor 

eleverne kan komme med ideer til fornyelser? 



4. De 

forældre

valgte 

Bestyrelsen 

konstituerer sig.  

Vi skal have valgt en 

formand og næstformand.  

Tine er sekretær til 

møderne.   

D/

B 

17.15 – 

17.30 

Formand: Laura 

Næstformand: Emil 

5. Alle Høringssvar  

Til Budget 2025 

 

På www.fmk.dk

/budget kan du 

fra d. 12. august 

kl. 14 se de 

forslag til 

budget 2025, 

som er i spil. 

Offentlig-

gørelsen af 

budget-

forslagene er 

startskuddet til 

de politiske 

forhandlinger 

om en egentlig 

budgetaftale. 

Budgetforslag 

offentliggøres mandag d. 

12.august.  

Dagtilbud og skole hører 

under Opvækst- og 

Læringsudvalget.  

Anbefalinger og høringssvar 

skal sendes til 

budget@fmk.dk  

senest d. 21.august kl. 

23.59. 

 

Udarbejdelse af et 

høringssvar. 

Skal vi have nedsat en 

arbejdsgruppe? 

 

O/

D 

17.30 – 

17.45 

Der mangler mange millioner i kommunekassen; der er stadig et 

håb om, at der kommer ekstra statsstøtte til FMK.  

 

Sparekatalog: 20 millioner skal i første omgang spares i FMK 

blandt andet på nedenstående.  

Opvækst og læring:  

Forslag om blandt andet at SFO-forældrebetaling skal stige fra 80 

procent til 83,7 procent. Det vil samlet give en besparelse på ca. 

800.000.  

 

Erhvervsrygsækken kører godt, og der kan spares ved 

matematikvejledernes timer samt konsulenter.  

Brahesminde har blandt andet samarbejde med Super brugsen, 

Føtex, Hvedholm Slot, Multiwood m.m. Børnene er ude, se og lære 

”matematik i praksis”. 

Det vil selvfølgelig bevirke en nedgang i vores tildeling af 

ressourcer til skolerne.  

 

Kulturelle rygsæk spareforslag 35 procent,  

Friskolerne har været med gratis, forslag om ændring af dette. 

 

Befordring til Heldagsskolen, 7-8 elever har solokørsel, der 

snakkes om at der skal være opsamlingssteder til børn/unge i 

minibus. Det kan give en besparelses på 1,4 millioner om året.    

Der er snak om, at disse børn skal være i SFO i almen  

morgen og eftermiddag, hvilket kan give udfordringer for børn og 

personale i almendelen.  

 

Befordring til og fra skole med udskolingseleverne skal evt. også 

ændres.  

http://www.fmk.dk/budget
http://www.fmk.dk/budget
mailto:budget@fmk.dk


 

I 2025 får Svanninge måske opsat et køkken.  Køkkenet er tidligere 

revet ned grundet brandtilsyn.  

 Der er flertal for at lave et Høringssvar.  

Arbejdsgruppe Simone, Malene og Laura. 

Gruppen laver et udkast, som sendes til Fællesbestyrelsen for 

kommentarer.  

6. VM Klasse-

tilknytning og 

deltagelse i 

forældremøder 

Hvilke forældrevalgte 

fællesbestyrelses-

medlemmer knyttes til 

hvilke klasser? 

Vi har sidste skoleår 

besluttet, at de 

forældrevalgte ikke skal 

deltage/fortælle noget til 

forældremøderne, men hvad 

skal der så være i stedet? 

FB-medlemmers deltagelse i 

diverse arrangementer, 

dialogmøder m.m. 

O/

D/

B 

17.45 – 

17.55 

Bestyrelsen vil møde personligt op til forældremøderne i 

Børnehave og i 0.klasse. 

En folder ”hvad er fællesbestyrelsen?” måske kan Louise hjælpe 

med en folder til AULA, der snakkes om billeder af bestyrelsen.   

 

Vi tager billeder næste gang - evt. QR-kode  

 

Laura spørger om, Louise kan komme til 0S´s forældremøde. 

Laura kommer til 0H´s forældremøde. 

7. VM  Årshjulet 

revideres 

Se vedhæftet bilag.   

 

O/

D 

17.55 – 

18.00 

Vi sætter punkter på løbende og årshjulet er  på dagsordenen flere 

gange årligt.  

 

8. DB, 

KHL, 

VM  

Evaluering 

pædagogiske 

læreplaner  

Dagtilbud 

Vi har ikke modtaget noget 

endeligt fra 

Fællesbestyrelsen.  

O/

D/

B 

18.00 – 

18.10 

Laura kontakter Dorte. 

9.  VM  Mødeplan for 

2024/2025 

Se vedhæftede forslag.  

Kan det godkendes? 

D/

B 

18.10 – 

18.15  

Godkendt 

10. VM Orientering 

omkring 

Fællesskabende 

Læringsmiljøer i 

skoledelen.  

Personalet i skolen har 

været til Kick Off  

d. 7.august.  

PIT i alle klasseteams.  

D/

B 

18.15 – 

18.20 

Orienteret 



Ledelsen på 

lederudviklingskursus 

omkring FL.  

Bilag ”Fælles grundlag for 

faglig ledelse i FMK” 

11. VM Økonomi VM orienterer.  

  

O 18.20 – 

18.25 

Vi forventer igen et underskud i 2024. 

12. Kamilla 

og  

Dorte 

Nyt fra 

børnehusene 

 

Orientering fra 

børnehusene. 

O 18.25 –  

18.35 

Kamilla fortæller, at de venter på tilsyn. 

Der er kommet mange nye børn. 

Sampasning i Fåborg koster flere personaler.  

Den ny feriepasning bliver evalueret senere.  

13.  DB, VM  Arrangement-

kalender for 

børnehuse og 

skole 

Se venligst to bilag.  

Arrangement-kalenderne 

kommer til at ligge på vores 

AULA-hjemmeside. 

Skal de fysisk deles ud til 

forældremøder eller ? 

D/

B 

18.35 – 

18.40  

Der er lidt rettelser til kalenderne.  

 

 

14. Alle  Informations-

punkt 

a) Formand 

b) Ledelsen  

c) Medarbejderne 

d) Bussens 

støtteforening 

e) Andre 

f) Tak for indsatsen til 

DB 

O 18.40 – 

18.57 

Vi har haft en god start i børnehusene og skolerne. 1.skoledag med 

rundstykker var hyggeligt. 

Vi er kommet godt i gang rundt omkring. 

 

Bussens støtteforening vil gerne mødes, og vi hører nærmere.  

Støtteforeningen ønsker flere hjælpende hænder og sponsorer. 

Husk moms over 50.000 kr 

 

Overvejelse: Legeplads støtteforening eller andet 

 

15. Alle Eventuelt  O 18.57 – 

19.00 

Drøftelser omkring sampasning i flere uger af 

sommerferiepasningen på egen matrikel. Dette er umiddelbart ikke 

muligt, grundet rigtig mange børn er i pasning i to af ugerne.  

   Punkter til kommende 

møder (næste møde er 

05.09.2024): 

  Støtteforening til andre ting end bussen. 

Art: er punktet til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 


